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PROTOKÓŁ  Nr XXXIX/2014 

sesji Rady Miejskiej w Golczewie 

odbytej w dniu 21 lutego 2014 r. 

 

Obrady sesji otworzyła i przewodniczyła Beata Pastryk Przewodnicząca Rady. 

Poinformowała, że przebieg sesji jest rejestrowany elektronicznie. 

Przywitała wszystkich radnych i zaproszonych gości. 

Rada obrady rozpoczęła o godzinie 14
00

, zakończyła o godz.17
35

. 

Stwierdziła kworum i poinformowała, że w obradach udział bierze 14 radnych, na ustawowy stan 

15 radnych. Nieobecna radna Gabriela Iwaszko. Usprawiedliwiona. 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

W obradach sesji uczestniczyli: Andrzej Danieluk burmistrz, Józef Malec zastępca burmistrza, 

Barbara Deszyńska skarbnik gminy, Zbigniew Olech radca prawny, Emilia Dobrowolska dyrektor 

Szkoły Podstawowej w Wysokiej Kamieńskiej, Kazimiera Latawiec kierownik Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Golczewie, Marek Maślak kierownik Zakładu Usług Publicznych w Golczewie oraz 

sołtysi wsi. 

Lista obecności stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

 

 

Przewodnicząca Rady przedstawiła porządek obrad. 

 

1. Sprawy regulaminowe: 

1) otwarcie sesji i stwierdzenie kworum, 

2) przedstawienie porządku obrad. 

3) przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

2. Interpelacje i wnioski radnych. 

3. Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę  

i zbiorowe odprowadzanie ścieków. 

4. Projekt uchwały zmieniający uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości z 

bonifikatą. 

5. Projekt uchwały zmieniający uchwałę w sprawie trybu i zasad wynajmowania lokali 

mieszkalnych wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu Gminy Golczewo. 

6. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie Gminy Golczewo 

środków stanowiących fundusz sołecki na 2015 r. 

7. Projekt uchwały w sprawie nadania nazwy drodze wewnętrznej w Golczewie. 

8. Projekt uchwały w sprawie podziału gminy Golczewo na okręgi wyborcze, ustalenia ich granic 

i numerów oraz ustalenia liczby radnych wybieranych w każdym okręgu do Rady Miejskiej w 

Golczewie. 

9. Projekt uchwały zmieniający uchwałę w sprawie podziału gminy Golczewo na stałe obwody 

głosowania, ustalenia ich numerów, granic oraz siedzib obwodowych komisji wyborczych. 

10. Sprawozdanie Przewodniczącej Komisji Rewizyjnej z realizacji planu pracy za 2013 r. 

11. Sprawozdanie Przewodniczącej Komisji Finansów, Rozwoju Gospodarczego i Ochrony 

Środowiska z realizacji planu pracy za 2013 r. 
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12. Sprawozdanie Przewodniczącego Komisji Oświaty, Zdrowia i Spraw Społecznych  

z realizacji planu pracy za 2013 r. 

13. Projekt uchwały w sprawie planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2014 r. 

14. Projekt uchwały w sprawie planu pracy Komisji Finansów, Rozwoju Gospodarczego  

i Ochrony Środowiska na 2014 r. 

15. Projekt uchwały w sprawie planu pracy Komisji Oświaty, Zdrowia i Spraw Społecznych na 

2014 r. 

16. Sprawozdanie Burmistrza Golczewa z działalności między sesjami. 

17. Informacja Przewodniczącej Rady Miejskiej w Golczewie z wykonanych czynności  

w okresie między sesjami Rady. 

18. Odpowiedzi na interpelacje i wnioski radnych. 

19. Zapytania, oświadczenia i komunikaty. 

20. Zakończenie obrad. 

 

 

Ad. 1 Sprawy regulaminowe 

 

Na podstawie listy obecności przewodnicząca obrad stwierdziła kworum  

i poinformowała, że Rada jest władna do podejmowania prawomocnych uchwał. 

Przedstawiła porządek obrad. 

 

Andrzej Danieluk burmistrz wniósł o zdjęcie z porządku obrad pkt 5 projektu uchwały zmieniający 

uchwałę w sprawie trybu i zasad wynajmowania lokali mieszkalnych wchodzących w skład 

mieszkaniowego zasobu Gminy Golczewo ponieważ uchwałę trzeba doprecyzować. 

 

Tadeusz Leus radny wniósł o rozszerzenie porządku obrad o projekt uchwały w sprawie apelu do 

Andrzeja Danieluka burmistrza Golczewa, o rezygnację z pełnionej funkcji w pkt 3. 

 

W wyniku jawnego głosowania radni przyjęli wniosek burmistrza Andrzeja Danieluka 13 głosami 

„za” przy 1 głosie „wstrzymującym się”. 

 

W wyniku jawnego głosowania radni przyjęli wniosek radnego Tadeusza Leusa 8 głosami „za”, 5 

głosami „przeciw” przy 1 głosie „wstrzymującym się”. 

 

Teresa Waszczenko radna zwróciła się do radcy prawnego i powiedziała, że jej zdaniem to nie jest 

kompetencja taka, żeby to było w formie uchwały. Zapytała czy w tej sprawie i każdej innej może 

być, że „w sprawie” jest robiona uchwała? 

 

 

Przewodnicząca obrad przedstawiła porządek obrad po zmianach: 

 

 

1. Sprawy regulaminowe: 

1) otwarcie sesji i stwierdzenie kworum, 

2) przedstawienie porządku obrad. 
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3) przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

2. Interpelacje i wnioski radnych. 

3. Projekt uchwały w sprawie apelu do Andrzeja Danieluka burmistrza Golczewa, o rezygnację  

z pełnionej funkcji. 

4. Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę  

i zbiorowe odprowadzanie ścieków. 

5. Projekt uchwały zmieniający uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości  

z bonifikatą. 

6. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie Gminy Golczewo 

środków stanowiących fundusz sołecki na 2015 r. 

7. Projekt uchwały w sprawie nadania nazwy drodze wewnętrznej w Golczewie. 

8. Projekt uchwały w sprawie podziału gminy Golczewo na okręgi wyborcze, ustalenia ich granic 

i numerów oraz ustalenia liczby radnych wybieranych w każdym okręgu do Rady Miejskiej  

w Golczewie. 

9. Projekt uchwały zmieniający uchwałę w sprawie podziału gminy Golczewo na stałe obwody 

głosowania, ustalenia ich numerów, granic oraz siedzib obwodowych komisji wyborczych. 

10. Sprawozdanie Przewodniczącej Komisji Rewizyjnej z realizacji planu pracy za 2013 r. 

11. Sprawozdanie Przewodniczącej Komisji Finansów, Rozwoju Gospodarczego i Ochrony 

Środowiska z realizacji planu pracy za 2013 r. 

12. Sprawozdanie Przewodniczącego Komisji Oświaty, Zdrowia i Spraw Społecznych  

z realizacji planu pracy za 2013 r. 

13. Projekt uchwały w sprawie planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2014 r. 

14. Projekt uchwały w sprawie planu pracy Komisji Finansów, Rozwoju Gospodarczego  

i Ochrony Środowiska na 2014 r. 

15. Projekt uchwały w sprawie planu pracy Komisji Oświaty, Zdrowia i Spraw Społecznych na 

2014 r. 

16. Sprawozdanie Burmistrza Golczewa z działalności między sesjami. 

17. Informacja Przewodniczącej Rady Miejskiej w Golczewie z wykonanych czynności  

w okresie między sesjami Rady. 

18. Odpowiedzi na interpelacje i wnioski radnych. 

19. Zapytania, oświadczenia i komunikaty. 

20. Zakończenie obrad. 

 

 

3) przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

 

Przewodnicząca obrad poinformowała, że radni mają prawo zgłosić uwagi do protokołu na 7 dni 

przed planowaną sesją. Nikt z radnych nie wniósł uwag. 

 

W wyniku jawnego głosowania protokół z XXXV sesji Rady Miejskiej w Golczewie z dnia 29 

listopada 2013 r. został przyjęty 6 głosami „za”, 3 głosami „przeciw” przy 5 głosach 

„wstrzymujących się”. 
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W wyniku jawnego głosowania protokół z XXXVI sesji Rady Miejskiej w Golczewie z dnia 11 

grudnia 2013 r. został przyjęty 6 głosami „za”, 2 głosami „przeciw” przy 6 głosach 

„wstrzymujących się”. 

 

W wyniku jawnego głosowania protokół z XXXVII sesji Rady Miejskiej w Golczewie z dnia 20 i 

30 grudnia 2013 r. został przyjęty 10 głosami „za”, 2 głosami „przeciw” przy 2 głosach 

„wstrzymujących się”. 

 

W wyniku jawnego głosowania protokół z XXXVIII sesji Rady Miejskiej w Golczewie z dnia 29 

stycznia 2014 r. został przyjęty 9 głosami „za”, 3 głosami „przeciw” przy 2 głosach 

„wstrzymujących się”. 

 

 

Ad. Interpelacje i wnioski radnych. 

Przewodnicząca obrad poinformowała, że w okresie między sesjami do Biura Rady nie wpłynęły 

żadne interpelacje. Wpłynęły dwie odpowiedzi na interpelacje pisemne.  

Przedstawiła treść odpowiedzi na interpelację radnej Janiny Kołodzińskiej z dnia 20 grudnia 2013 r. 

oraz odpowiedź na interpelację radnego Tadeusza Leusa z dnia 12 listopada 2013 r. 

 

Radni nie wnieśli wniosków i interpelacji ustnych. 

 

Ad.3 Projekt uchwały w sprawie apelu do Andrzeja Danieluka burmistrza Golczewa,  

o rezygnację z pełnionej funkcji. 

 

Zbigniew Olech radca prawny poinformował, że ustawa nie przewiduje kompetencji w tym 

zakresie, ale przyjęty obowiązujący statut pozwala Radzie przyjmować deklaracje i apele. Istnieje 

taki instrument jak możliwość podjęcia takiej uchwały. Ma obawy dotyczące jednoznaczności 

przyjętego stanowiska mówiące o jakimś problemie. Nie wie czy ten temat jest w jakiś sposób 

udowodniony i przyjmowanie takiej publicznej uchwały nie wie czy jest w odpowiednim czasie. W 

ten sam sposób burmistrz mógłby podawać do publicznej wiadomości zarządzenia co do 

wszczętych postępowań w sprawie co do radnych. Ma obawy co do przedwczesności. Jeżeli 

postępowanie w sprawie, które toczy się przed prokuraturą a zakończyłoby się uznaniem, że doszło 

do jakiś naruszeń to jest ok., teraz to jest chyba przedwczesne.  

 

Przewodnicząca obrad zapytała czy nad uzasadnieniem do apelu prowadzi się dyskusję? 

 

Zbigniew Olech radca prawny odpowiedział, że tak jak nad każdą uchwałą.  

 

Przewodnicząca obrad otworzyła dyskusję. 

 

Przewodnicząca obrad stwierdziła, że sesję opuścił burmistrz i zastępca burmistrza. Zapytała co w 

tej sytuacji? 

 

Zbigniew Olech radca prawny stwierdził, że nie muszą być na sesji. Jego zdaniem pan burmistrz nie 

chce uczestniczyć w uchwale która dotyczy jego osoby a pan zastępca, jego działania są w pewien 
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sposób omawiane i też może nie chce w tym uczestniczyć. Z punktu widzenia prawa każdy radny, 

każdy uczestnik może opuścić sesję. 

 

Przewodnicząca obrad zapytała czy pan burmistrz wychodząc z sesji powinien się usprawiedliwić? 

 

Zbigniew Olech radca prawny odpowiedział, że prawo nie reguluje tej kwestii. 

 

Lech Ferdynus radny przypomniał słowa przewodniczącej, kiedy obejmowała to stanowisko. 

Powiedziała wtedy, że teraz Rada będzie dużą wspólną grupą radnych. Zapytał jak to się stało, że 

tak ważny apel, uchwała która ma być podjęta nie została skonsultowana ze wszystkimi radnymi? 

Czuje się obrażony, że został pominięty. Nikt go nie zapytał co w tym temacie myśli i nie tylko on 

bo inni radni też zostali pominięci. Stwierdził, że nie ma zamiaru brać w tym udziału. On też ma 

swoje zdanie w tym temacie.  

 
O godz. 14:30 radny Lech Ferdynus opuścił obrady. 

 

Przewodnicząca obrad poinformowała, że grupa radnych może rozszerzyć porządek obrad i nie 

musi informować całej Rady. Ma takie prawo. Stwierdziła, że ma swoje zdanie w tej sprawie i 

dlatego głosowała „za” rozszerzeniem porządku obrad.  

 

Teresa Waszczenko radna stwierdziła, że też wyjdzie. Jej zdaniem Rada toczy idiotyczny proces 

który trwa już 3,5 roku. Od pierwszego dnia drugiej kadencji pana Danieluka, odkąd są niby 

wspólną Radą mówią różnymi językami. Potworzyły się jakieś strony lewe i prawe. Jest 

rozczarowana tym co się dzieje przez te prawie 4 lata. Nie zgadza się z taką sytuacją. Nie po zajęła 

ten stołek żeby w ten sposób pracować. Jej zdaniem do tej pory Rada nic nie wypracowała oprócz 

oskarżeń, procesów sądowych i donosów. Uważa, że w gminie i mieście jest tyle spraw a Rada w 

ogóle się tym nie zajmuje. Drąży się jednostkowe tematy, prywatne. 

 
O godz. 14:31 radne Wanda Cieślikiewicz oraz Teresa Waszczenko opuściły obrady. 

 

Jaromir Marks radny porównał prace Rady do komisji Macierewicza i powiedział, że Głos 

Szczeciński napisał, że w Golczewie urządza się polowanie na burmistrza. Podziękował za taką 

współpracę. 

 
O godz. 14:32 radny Jaromir Marks opuścił obrady. 

 

Przewodnicząca obrad stwierdziła, że radnych jest 15 i to od nich zależy jaka jest współpraca i od 

pana burmistrza również.  

 

Danuta Bednarz radna stwierdziła, że jest ogromne zamieszanie wokół burmistrza i wszyscy wiedzą 

kto poluje na głowę pana burmistrza. Wiadomo kto się chowa za budynkami, kto się chowa za 

tablicą ogłoszeń, grzybkiem i robi zdjęcia. Ta sprawa się wyjaśni komu na tym zależy. Ma żal do 

pani przewodniczącej. Rada pracuje 3,5 roku. Jest napisane, że pan burmistrz nadużywa, wręcz jest 

alkoholikiem z tego wyczytała. Zwróciła się do przewodniczącej i powiedziała, że nigdy nie zrobiła 

spotkania z Radą. To ona jest „głową”, prowadzi sesje, Radę za rękę. Nigdy nie było żadnego 

spotkania odnośnie choroby burmistrza bo to jest ciężka choroba. Nikt z tym nie walczy żeby w 
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jakiś sposób pomóc. Powtórzyła, że przez 3,5 roku Rada nie robi żadnej ustawy o rozwój gminy 

tylko jest polowanie na burmistrza. Siedzi blisko opozycji i na każdej sesji uwalana jest ustawa. 

Powiedziała, że niech wszyscy wiedzą, że nie tylko winny jest burmistrz ale i przewodnicząca 

dlatego, że nigdy nie zrobiła spotkania i nie poinformowała. Mieszka 15 km od Golczewa a 

przewodnicząca jest codziennie w Golczewie i nigdy nikt jej nie doniósł z jej wyborców, gdzie jest 

ich wielu w Baczysławiu i Wysokiej Kamieńskiej, że zastał pana burmistrza pijanego, że przyjechał 

do Wysokiej z kimś na jakieś spotkanie również pod wpływem alkoholu. Stwierdziła, że nie będzie 

w tym cyrku uczestniczyć i opuści salę. 

 

Przewodnicząca obrad powiedziała, że radna Danuta Bednarz nie ma wiedzy i bezpodstawnie ją 

oczernia. Przypomniała, że w czerwcu pan burmistrz kierował samochodem służbowym, został 

zatrzymany, było to wykroczenie. Pan burmistrz nie zadzwonił do niej w tej sprawie tylko ona sama 

zadzwoniła do pana burmistrza i poprosiła o wyjaśnienia. Rozmawiała z panem burmistrzem 

Andrzejem Danielukiem i powiedziała, że wypadałoby spotkać się z Radą. Czekała na inicjatywę 

pana burmistrza. Pan burmistrz postąpił niezgodnie z prawem i to on powinien poprosić o takie 

spotkanie. Gdy pan burmistrz został zatrzymany przez Policję drugi raz chciała rozmawiać z panem 

burmistrzem Andrzejem Danielukiem ale niestety był na urlopie. Rozmawiała z zastępcą 

burmistrza. Prosiła o spotkanie z Radą. Poprosiła zastępcę burmistrza, aby porozmawiał z panem 

burmistrzem Danielukiem, na temat spotkania z Radą. Nie doszło to do skutku. Poprosiła, aby nie 

mówić, że nic nie zrobiła bo to jest nieprawda. 

 

Danuta Bednarz radna powiedziała, że przewodnicząca współpracuje z Radą. Po to jest 14 radnych i 

przewodnicząca 15. Rolą przewodniczącej jest nie tylko rozmowa z burmistrzem ale szukać 

pomocy w Radzie. Jeżeli sama nie mogła nic zrobić to jak 14 radnych by dołączyło to na pewno 

rozwiązano by ten problem.  

 
O godz. 14:35 radna Danuta Bednarz opuściła obrady. 

 

Tadeusz Leus radny zwrócił się do radnej Danuty Bednarz i zapytał kto stoi za rogiem i fotografuje 

bo on nie wie? Zwrócił się do radcy prawnego i zapytał czy ustawa nie nakłada na radnych 

obowiązku uczestniczenia i pracy na rzecz społeczeństwa? Powiedział, czego się dziwić jak 

„głowa” gminy wyszła. Jak głowa robi tak część radnych robi. Ucieczka nie jest drogą do 

rozwiązania problemu. Pan burmistrz wskazał kierunek. 

 

Po opuszczeniu obrad przez część radnych przewodnicząca obrad powiedziała, że na sali jest 9 

radnych i stwierdziła kworum.  

 

Tadeusz Leus radny powiedział, że cieszy się, że na sesji jest telewizja bo część radnych i pan 

burmistrz opuścili obrady i będą mogli się zapoznać z uzasadnieniem. Przedstawił treść 

uzasadnienia: 

„1. Konieczność podjęcia uchwały. 

Zgodnie z art. 18 a ust 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie gminnym, rada gminy 

kontroluje działalność burmistrza, a na podstawie § 49 ust. 2 pkt. 3 Statutu Gminy Golczewo 

wyraża swoje stanowisko w sprawach niebędących bezpośrednim uprawnieniem stanowiącym - w 

formie apelu. 
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2. Rzeczywisty stan w dziedzinie stanowiącej przedmiot apelu. 

Andrzej Danieluk pełni funkcję burmistrza w wyniku wyboru. Szczątkowa informacja o jego 

skłonności do alkoholu była wiedzą powszechną. Dopóki skłonność ta była tłumiona i ograniczała 

się do sfery życia prywatnego nie była elementem bulwersującym (w takiej skali jak obecnie) w 

opinii publicznej. 

Wzrost uzależnienia, a przede wszystkim poczucie bezkarności spowodowane pomocą części 

radnych i części pracowników urzędu w maskowaniu i kryciu faktów nadużywania alkoholu w 

czasie i miejscu pracy, doprowadziły do całkowitego zlekceważenia powszechnie obowiązujących 

norm etycznych.  

W parze z lekceważeniem norm postępowało również lekceważenie obowiązków stricte 

funkcyjnych. W wyniku zastrzeżeń do pracy Andrzeja Danieluka, nie otrzymał on absolutorium za 

swoją pracę w roku 2011, przy czym istotne było również to, iż negatywne stanowisko Komisji 

Rewizyjnej Rady Miejskiej w Golczewie zostało zaakceptowane stosowną opinią Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Szczecinie.  

Dalsze uchybienia w pracy burmistrza spowodowały, iż Rada zastosowała najradykalniejsze 

przysługujące jej uprawnienie i w dniu 26 września 2013 roku dokonała obniżenia przyznanego mu 

wcześniej wynagrodzenia. Jako uzasadnione powody do negatywnej oceny pracy burmistrza rada 

uznała między innymi:  

 brak współpracy burmistrza z radą gminy, 

 lekceważący stosunek do części radnych oraz ich zaangażowania do pracy na rzecz gminy, 

 zakaz udzielania jakichkolwiek informacji radnym, skierowany do wszystkich pracowników 

Urzędu Miejskiego w Golczewie, aby utrudnić dostęp do uzyskania wiedzy na temat 

prowadzonej działalności burmistrza, 

 niewykonywanie uchwał Rady, 

oraz przejawy niegospodarności związane z : 

 utworzeniem i prowadzeniem Spółki Golczewska Woda, 

 zlecanie wykonania projektów inwestycyjnych bez akceptacji rady i nie mających szans na 

realizację, 

 zawarcie niekorzystnej dla Gminy Golczewo umowy na ogrzewanie obiektów opłacanych 

ze środków publicznych,  

 niedopełnienie obowiązków związanych z publikacją obligatoryjnej informacji publicznej 

przez urząd jak również podległe jednostki organizacyjne, 

 przekroczenie uprawnień związanych ze sprzedażą udziałów Spółki Golczewska Woda,  

W wyniku polityki samorządowej prowadzonej przez 7 lat przez Andrzeja Danieluka budżet gminy 

osiągnął jeden z najwyższych poziomów zadłużenia.  

Na tle tak opisanych „sukcesów” w realizacji zadań publicznych pojawiały się cyklicznie, 

nieoficjalne, zawstydzające informacje o zachowaniach Pana Danieluka w czasie i poza godzinami 

pracy Urzędu Miejskiego. Oficjalnym zdarzeniem potwierdzającym problem alkoholowy 

burmistrza było zatrzymanie mu w czerwcu 2013 r. prawa jazdy w związku z prowadzeniem 

samochodu służbowego pod wpływem alkoholu. Pytania radnych o szczegóły zdarzenia zostały 

przez burmistrza zignorowane. 

Oczywistym było, że dotychczasowe poczucie bezkarności doprowadzi Pana Danieluka do 

dalszych przypadków niezgodnego z prawem postępowania. 

Tak też stało się w dniu 3 lutego bieżącego roku. Szczegóły sprawy, dzięki środkom masowego 

przekazu, są powszechnie znane w kraju i za granicą. 
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Dla społeczności gminnej i nas, jej przedstawicieli w radzie, jeszcze bardziej bulwersującymi 

faktami niż związane z nadużywaniem alkoholu, są przejawy mataczenia związane z ostatnimi 

wydarzeniami. Mieszkańcy gminy Golczewo nie zasłużyli na tego typu „promocję”, prawie że o 

zasięgu globalnym. 

W tym stanie rzeczy rada uważa, że Andrzej Danieluk utracił bezpowrotnie moralne prawo do 

wypełniania zaszczytnej funkcji Burmistrza Golczewa. 

Niniejszy apel jest jedyną reakcją Rady Miejskiej, jaką może ona zastosować w świetle zapisów 

ustawy o samorządzie gminnym i Statutu Gminy Golczewo. 

3. Skutki finansowe, gospodarcze i społeczne, które powstaną po wejściu w życie uchwały, źródła 

finansowania, jeżeli podjęcie uchwały pociąga za sobą obciążenia budżetu Gminy. 

Podjęcie niniejszej uchwały jest próbą ograniczenia, w głównej mierze, skutków społecznych 

niepożądanych zachowań, poprzez działanie zgodne z duchem i treścią ustawy z dnia 26 

października 1982 r. o wychowaniu w trzeźwości i przeciwdziałaniu alkoholizmowi. Cytując za 

ustawą – wszelkie organy (…) jednostek samorządu terytorialnego (w tym rada gminy) są 

obowiązane do podejmowania działań zmierzających do ograniczenia spożycia napojów 

alkoholowych (…), podejmowania i wspierania przedsięwzięć mających na celu zmianę obyczajów 

w zakresie sposobu spożywania tych napojów, działania na rzecz trzeźwości w miejscu pracy, 

przeciwdziałania powstawaniu i usuwaniu następstw nadużywania alkoholu. Tym większe 

znaczenie mają te działania, kiedy dotyczą osób o szczególnych możliwościach opiniotwórczych 

wynikających ze sprawowanej funkcji w lokalnym środowisku. Realizacja tego apelu może mieć 

również wpływ na poprawę gospodarności, co w przyszłości odniesie pozytywny i zauważalny 

skutek dla budżetu gminy. 

4. Wyniki przeprowadzonych konsultacji i dyskusji w sprawie stanowiącej przedmiot unormowania.  

Przepisy prawa w zakresie przejęcia niniejszej uchwały nie wymagają przeprowadzenia konsultacji 

społecznych.”. 

 

Przewodnicząca obrad zamknęła dyskusję. 

 

 

Przewodnicząca obrad poddała projekt uchwały pod głosowanie. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

 

W wyniku jawnego głosowania Rada Miejska w Golczewie przyjęła uchwałę 

Nr XXXIX/236/2014 
w sprawie apelu do Andrzeja Danieluka burmistrza Golczewa, o rezygnację z pełnionej funkcji 9 

głosami „za”. 

 

Uchwała została podjęta. 

Uchwała Nr XXXIX/236/2014 stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

 

 

Przewodnicząca obrad zarządziła przerwę o godz. 14
45

,  

o godz. 15
05 

wznowiono obrady 
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Ad.4 Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę  

i zbiorowe odprowadzanie ścieków. 

 

Radni Lech Ferdynus, Teresa Waszczenko, Wanda Cieślikiewicz, Danuta Bednarz, Jaromir Marks oraz burmistrz Andrzej Danieluk 

wrócili na obrady. 

 

Andrzeja Danieluk burmistrz powiedział, że jak co roku przedsiębiorstwo wodno-kanalizacyjne 

określa taryfę na rok zgodnie z przepisami art. 20 i art. 24 ustawy z dnia 7 czerwca 2001 r. 

o zbiorowym zaopatrzeniu w wodę i odprowadzaniu ścieków. Kierownik Zakładu Usług 

Publicznych szczegółowo referował to na wspólnym posiedzeniu Komisji. Powiedział, że 

zweryfikował tę taryfę, stwierdził zgodność z rozporządzeniem. Według nowej taryfy woda 

wzrośnie o 2,3 %, ścieki o 1,5 %, abonamenty w zależności od grupy tez niedużo WG1-2,7 %, WG-

2 0,7%, WG3-5,6%, WG4 zmaleje o 2,9%. Jeżeli chodzi o abonamenty na ścieki to SG1 wzrośnie o 

2,5% a SG2 o 0,4%. Wniósł o przyjęcie uchwały. 

 

Przewodnicząca obrad poinformowała, że Komisje Rewizyjna, oraz Komisja Oświaty i Spraw 

Społecznych pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. Komisja Finansów, Rozwoju 

Gospodarczego i Ochrony Środowiska negatywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

 

Przewodnicząca obrad otworzyła dyskusję. 

 

Tadeusz Leus radny powiedział, że odnosząc się do słów na Komisji obiecał kierownikowi, że 

przyniesie próbkę wody z sieci. Awaria sieci była w poniedziałek kilometr od jego domu. Awarie są 

ale są też procedury poawaryjne. W środę dwa dni po awarii o godz. 19, zwierzęta są pojone, żona 

robi pranie. Czy sanepid bada tę wodę? To jest karygodne, niedopuszczalne żeby była taka woda. 

Była jeszcze gorsza ale została spuszczona. Prosił pana kierownika żeby Rada też mogła cedować 

nad stawkami nad uchwałą gdzie nie będzie abonamentu. Ludzie zgłaszają problem, że dla 

niektórych jest dużym obciążeniem. Koszt abonamentu jest niesprawiedliwy społecznie bo duży 

odbiorca wody ma dużo taniej wody a ten co chce oszczędzać to nie ma tej możliwości bo czy 

bierze czy nie bierze płaci abonament. Prosił kierownika aby przygotował taką kalkulację wartości 

ceny wody bez abonamentu. Złożył wniosek aby kierownik uzupełnił projekt tej uchwały o 

kalkulację ceny wody bez abonamentu.  

 

Zbigniew Olech radca prawny powiedział, że jego zdaniem procedura jest dość ułomna. 

Wnioskodawca przedsiębiorstwo wodno-kanalizacyjne składa wniosek. Pan burmistrz weryfikuje 

koszty i sprawdza czy są zgodne z rozporządzeniem i też nie ma dużego prawa do ingerencji. Potem 

radni zatwierdzają lub odmawiają zatwierdzenia. Na tym etapie nie bardzo jest jak zmieniać. 

 

Przewodnicząca obrad zapytała co się dzieje jeśli radni nie przyjmą tej uchwały. 

 

Andrzej Danieluk burmistrz odpowiedział, że 70 dni od złożenia wniosku taryfy wejdą w życie. 

 

Przewodnicząca obrad zapytała czy można by przygotować kolejny projekt uchwały bez 
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abonamentów? 

 

Andrzej Danieluk burmistrz odpowiedział, że przedstawił uchwałę i nie widzi potrzeby 

przygotowania kolejnej. 

 

Lech Ferdynus radny zwrócił uwagę, że debatują na temat stawek za wodę i ścieki. Zapytał co ma 

do tego ta brudna woda, którą pan Tadeusz pokazał? Nie wiadomo z jakiego kranu jest ta woda. Czy 

był ktoś przy panu Tadeuszu kiedy pobierał tę wodę żeby stwierdzić, że rzeczywiście to jest ta 

woda? Zapytał czy to nie jest tak, że wybrał sobie te najgorszą wodę żeby ją wszystkim 

przedstawić? To jest trochę bicie piany i demagogia. 

 

Tadeusz Leus radny powiedział, ze można dać do laboratorium tę wodę. Obiecał panu 

kierownikowi, że go poczęstuje, żeby skosztował. Procedury są i należy czyścić po remontach, 

przepłukiwać sieć. Zwracał już na to uwagę. Kolega Marek też już zwracał uwagę, że sieć jest 

niepłukana. Zwrócił się do mecenasa i powiedział, że Rada ma zatwierdzić taryfy. To zależy od 

nich. Zapytał czy abonament jest obowiązkową formą w cenie wody czy nie? Skoro są decydentami 

to chcieliby mieć też wpływ na formę tej zapłaty. 

 

Zbigniew Olech radca prawny stwierdził, że Rada jest decydentem w określonej wersji. To nie jest 

miejsce żeby na ten temat rozmawiać w tej chwili. Rada może przyjąć lub odrzucić jeżeli dojdzie 

do wniosku, że abonament się nie podoba. Zmian już nie można wprowadzać. Rada nie może. 

 

Przewodnicząca obrad zwróciła uwagę, że podwyżka jest minimalna, 5 gr. Wolałaby aby stawki 

zostały na tym samym poziomie lub przygotować kolejną uchwałę bez abonamentów. 

 

Tomasz Bartniczuk radny zwrócił się do kierownika Zakładu Usług Publicznych w Golczewie i 

powiedział, że kierownik szacuje zawsze ile sprzeda wody. Zapytał co się stanie jak nie doszacuje 

lub przeszacuje ilość sprzedanej wody, czyli będzie miał więcej pieniędzy niż zakładał albo nie 

będzie miał tylu pieniędzy? Co się dzieje w Zakładzie? Czym nadrabia braki albo co robi z 

pieniędzmi kiedy jest więcej? Bilanse które przedstawia co roku są zawsze na 0.  

 

Marek Maślak kierownik Zakładu Usług Publicznych odpowiedział, że tak dysponuje środkami 

żeby wszystkie wpływy, które są wydać na remonty. Potrzeby są bardzo duże. Wydaje się wszystkie 

pieniądze do takiego momentu żeby nie stracić płynności finansowej, żeby nie zapłacić podatku 

dochodowego. Nie zawsze się to udaje. Nigdy nie ma wolnych środków z tego tytułu. 

 

Tomasz Bartniczuk radny zapytał czy Zakład płacił podatek dochodowy? 

 

Marek Maślak kierownik Zakładu odpowiedział, że tak. Wszystkie rachunki które wystawia Zakład 

są zapisane w poczet dochodu. Nie zawsze te należności są ściągane. W skali roku ściągalność za 

wodę wynosi 80%. Mimo tych 20% nie ściągniętych ten podatek trzeba zapłacić.  

 

Tomasz Bartniczuk radny zapytał czy była odwrotna sytuacja, że założono, że sprzeda się tyle wody 

a sprzedano np. 20% mniej?  
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Marek Maślak kierownik Zakładu odpowiedział, że jeszcze się tak nie zdarzyło.  

 

Edward Żurawski radny zapytał jaka byłaby to kwota w skali roku te 6 gr. na kubiku wody?  

 

Marek Maślak kierownik Zakładu odpowiedział, że ok. 1.200,00 zł. Są pewne zasady ustalanie cen. 

To nie jest tak, że jak kierownik usiądzie i będzie nad nimi dyskutował z Radą żeby osiągnąć 

pewien kompromis. Ceny wynikają z konkretnego rozporządzenia, które mówi co można w koszty 

zaliczyć. To jest efekt matematyczny. Chciał uniknąć posądzenia o to że robiona jest kampania 

wyborcza. Niektóre gminy tak robią. Niektóre gminy nie i są podwyżki. Nie robi żadnych uników. 

Tak wychodzi. Taka jest matematyka. Co będzie w przyszłym roku, niewiadomo. Jeżeli zwiększy 

się sprzedaż wody to może nie wzrośnie cena wody a najpilniejsze potrzeby remontowe zostaną 

spełnione.  

 

Edward Żurawski radny powiedział, że kij ma dwa końce. Zapytał czy jak np. Zakładowi zabraknie 

5 tyś zł to czy gmina będzie musiała mu dać te pieniądze? 

 

Marek Maślak kierownik Zakładu odpowiedział, że tak. Są Zakładem budżetowym. Wszystkie 

zobowiązania, które zaciąga z upoważnienia burmistrza jako zakład budżetowy, zawsze gmina, 

gdyby coś się nie udało, poniesie konsekwencje.  

 

Tadeusz Leus radny powrócił do pytania z Komisji. Powiedział, że w tabeli B, SG1 cena ścieków 

wzrasta o 1,5 %, cena abonamentu wzrasta o 2,5%. Poprosił o wyjaśnienie dlaczego w tabeli H 

wzrost przychodów z tego tytułu planowany jest na poziomie 26,5%.  

 

Marek Maślak kierownik Zakładu odpowiedział, że próbował to radnemu wytłumaczyć na 

Komisjach przez 2 godziny i jeżeli tego nie zrozumiał to nie potrafi tego radnemu wytłumaczyć. To 

nie jest jego wina. Zapraszał radnych do siebie, żeby pokazać cały proces tworzenia taryf. 

Stwierdził, że radny miał już jedno swoje „show” i wystarczy. To co miał powiedzieć już 

powiedział. Na wszystkie pytania odpowiedział. Uważa, że już nic więcej nie ma do powiedzenia. 

 

Przewodnicząca obrad stwierdziła, że radni nie robią żadnego „show” tylko zadają pytania, chcą jak 

najwięcej wiedzieć. Poprosiła aby w ten sposób nie oceniać radnych. 

 

Marek Maślak kierownik Zakładu powiedział, że nie ocenia radnych tylko radnego Leusa, który 

wychodząc kazał mu się szykować mówiąc, że będzie jego następna kolej. Nie pozwoli się tak 

traktować. Dla niego to co robi pan Leus to jest „show”. To pokazywanie wody... tłumaczył na 

Komisji jak to się odbywa.  

 

Janina Kołodzińska radna powiedziała, że chciałaby aby pan radny Leus powtórzył swoje pytanie i 

żeby pan kierownik odpowiedział jeszcze raz tak jak odpowiedział na Komisji, żeby również 

wysłuchali tego sołtysi. 

 

Tadeusz Leus radny powiedział, że jest sesja a odpowiedź była na Komisji. Jego tłumaczenie do 

niego nie dotarło. Nie zrozumiał tłumaczenia kierownika. Chciałby aby to usłyszeli radni i sołtysi 

skąd jest różnica kiedy podwyżka jest o 2,3% a on twierdzi, że przychody są na poziomie 7,4%. W 
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tabeli B ścieki drożeją 1,5% a przychody rosną na poziomie 26,5%. Poprosił aby to wszystkim 

wytłumaczyć. To nie jest „show” bo jego zadaniem jest pytać a kierownika odpowiadać. 

 

Marek Maślak kierownik Zakładu powiedział, że na Komisjach wytłumaczył jak to wygląda i nie 

ma więcej nic do dodania bo to jest cały wykład, który należałoby zrobić a szczególnie dla pana 

Leusa. Zaprosił pana Leusa i wszystkich do siebie i wytłumaczy cały proces powstawania taryf. 

Wystarczy dokładnie czytać jak są opisane tabele.  

 

Edward Żurawski radny powiedział, że na Komisji kierownik tyle odpowiadał i teraz to samo. 

Zaproponował aby zakończyć dyskusję na tym etapie. Niech wojewoda zweryfikuje czy kierownik 

mówi prawdę czy nie. 

 

Lech Ferdynus radny powiedział, że nie chciałby aby słowa kierownika Zakładu Usług Publicznych 

zostały bez echa. Zwrócił się do radnego Leusa i zapytał czy rzeczywiście tak powiedział i wyraził 

się do kierownika, że on będzie następny? Co to oznaczało?  

 

Tadeusz Leus radny zapytał czy to komisja śledcza? 

 

Przewodnicząca obrad poprosiła aby radny Leus nie przerywał radnemu Ferdynusowi. Stwierdziła, 

że dyskusja jest na temat taryf. To pytanie jest zasadne ale w punkcie zapytania, oświadczenia i 

komunikaty. 

 

 

Przewodnicząca obrad zamknęła dyskusję. 

 

Przewodnicząca obrad poddała projekt uchwały pod głosowanie. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

 

W wyniku jawnego głosowania Rada Miejska w Golczewie nie przyjęła uchwały w sprawie 

zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków, 6 

głosami „za”, 7 głosami „przeciw” przy 1 głosie „wstrzymującym się”. 

 

 

Ad.5 Projekt uchwały zmieniający uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na zbycie 

nieruchomości z bonifikatą. 

 

Andrzej Danieluk burmistrz powiedział, że chodzi o wykup dwóch lokali użytkowych, nr 16 i nr 24 

w budynku nr 9 przy ul. Witosa w Golczewie, użytkowanych przez LZS „Baszta” w Golczewie z 

przeznaczeniem na działalność statutową klubu sportowego istnieje konieczność podniesienia 

proponowanej bonifikaty do ceny zakupu na 98% wartości szacunkowej lokali spowoduje, że klub 

będzie stać na wykupienie tych lokali. 

 

Przewodnicząca obrad poinformowała, że Komisje Rewizyjna, Komisja Finansów, Rozwoju 

Gospodarczego i Ochrony Środowiska oraz Komisja Oświaty i Spraw Społecznych pozytywnie 

zaopiniowały projekt uchwały. 
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Przewodnicząca obrad otworzyła dyskusję. 

 

Radni nie wnieśli uwag. 

 

Przewodnicząca obrad zamknęła dyskusję. 

 

Przewodnicząca obrad poddała projekt uchwały pod głosowanie. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

 

W wyniku jawnego głosowania Rada Miejska w Golczewie przyjęła uchwałę 

Nr XXXIX/237/2014 
zmieniający uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości  

z bonifikatą, 12 głosami „za” przy 2 głosach „wstrzymujących się”. 

 

Uchwała została podjęta. 

Uchwała Nr XXXIX/237/2014 stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

 

 

Ad. 6. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie Gminy 

Golczewo środków stanowiących fundusz sołecki na 2015 r. 

 

Andrzej Danieluk burmistrz powiedział, że zgodnie z art. 1 ust. 1 ustawy o funduszu sołeckim rada 

gminy decyduje o wyodrębnieniu w budżecie gminy środków stanowiących fundusz sołecki. 

Uchwała rady o wyrażeniu zgody na wyodrębnienie funduszu sołeckiego na 2015 r. winna być 

podjęta do 31 marca br. Przewidywana kwota to 170 tys. zł dla sołectw. 

 

Przewodnicząca obrad poinformowała, że Komisje Rewizyjna, Komisja Finansów, Rozwoju 

Gospodarczego i Ochrony Środowiska oraz Komisja Oświaty i Spraw Społecznych pozytywnie 

zaopiniowały projekt uchwały. 

 

Przewodnicząca obrad otworzyła dyskusję. 

 

Radni nie wnieśli uwag. 

 

Przewodnicząca obrad zamknęła dyskusję. 

 

 

Przewodnicząca obrad poddała projekt uchwały pod głosowanie. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

 

W wyniku jawnego głosowania Rada Miejska w Golczewie przyjęła uchwałę 
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Nr XXXIX/238/2014 
w sprawie wyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie Gminy Golczewo środków stanowiących 

fundusz sołecki na 2015 r. 14 głosami „za”. 

 

Uchwała została podjęta. 

Uchwała Nr XXXIX/238/2014 stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

 

 

Ad. 7 Projekt uchwały w sprawie nadania nazwy drodze wewnętrznej w Golczewie. 

 

Andrzej Danieluk burmistrz powiedział, że jest ulica gdzie już się zaczęła budowa budynku 

mieszkalnego i istnieje konieczność nadania nazwy w drodze konsultacji wytypowano nazwę ul. 

Turystyczna. Wniósł o przyjęcie uchwały. 

 

Przewodnicząca obrad poinformowała, że Komisje Rewizyjna, Komisja Finansów, Rozwoju 

Gospodarczego i Ochrony Środowiska oraz Komisja Oświaty i Spraw Społecznych pozytywnie 

zaopiniowały projekt uchwały. 

 

Przewodnicząca obrad otworzyła dyskusję. 

 

Radni nie wnieśli uwag. 

 

Przewodnicząca obrad zamknęła dyskusję. 

 

 

Przewodnicząca obrad poddała projekt uchwały pod głosowanie. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

 

W wyniku jawnego głosowania Rada Miejska w Golczewie przyjęła uchwałę 

Nr XXXIX/239/2014 
w sprawie nadania nazwy drodze wewnętrznej w Golczewie, 14 głosami „za”. 

 

Uchwała została podjęta. 

Uchwała Nr XXXIX/239/2014 stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

 

 

Ad. 8 Projekt uchwały w sprawie podziału gminy Golczewo na okręgi wyborcze, ustalenia ich 

granic i numerów oraz ustalenia liczby radnych wybieranych w każdym okręgu do Rady 

Miejskiej w Golczewie. 

 

Andrzej Danieluk burmistrz powiedział, że ta i kolejna uchwała są to uchwały porządkowe z uwagi 

na to, że powstało sołectwo Sosnowice, powinno być dołączone do jednego z okręgów a w 

następnej uchwale do jednego z obwodów. Z uwagi na to, że w rozporządzeniu Ministra 
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Administracji i Cyfryzacji z dnia 13 grudnia 2012 r. wymienione są, martwe, tam nie ma ludności, 4 

miejscowości Golczewko, Golczewo-Gaj, Golczewo-Młyn i Rybaki gmina jest zobowiązana do 

dołączenia ich do jednego z obwodów. 

 

Przewodnicząca obrad poinformowała, że Komisje Rewizyjna, Komisja Finansów, Rozwoju 

Gospodarczego i Ochrony Środowiska oraz Komisja Oświaty i Spraw Społecznych pozytywnie 

zaopiniowały projekt uchwały. 

 

Przewodnicząca obrad otworzyła dyskusję. 

 

Radni nie wnieśli uwag. 

 

Przewodnicząca obrad zamknęła dyskusję. 

 

 

Przewodnicząca obrad poddała projekt uchwały pod głosowanie. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

 

W wyniku jawnego głosowania Rada Miejska w Golczewie przyjęła uchwałę 

Nr XXXIX/240/2014 
w sprawie podziału gminy Golczewo na okręgi wyborcze, ustalenia ich granic i numerów oraz 

ustalenia liczby radnych wybieranych w każdym okręgu do Rady Miejskiej w Golczewie, 13 

głosami „za” przy 1 głosie „wstrzymującym się”. 

 

Uchwała została podjęta. 

Uchwała Nr XXXIX/240/2014 stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

 

 

Ad. 9 Projekt uchwały zmieniający uchwałę w sprawie podziału gminy Golczewo na stałe 

obwody głosowania, ustalenia ich numerów, granic oraz siedzib obwodowych komisji 

wyborczych. 

 

Andrzej Danieluk burmistrz powiedział, że uzasadnienie jest takie samo jak do poprzedniej 

uchwały tylko tu dotyczy obwodów a tam dotyczyło okręgów. Zaproponował aby do obwodu nr 1 

dołączyć miejscowości Golczewko, Golczewo-Młyn i Rybaki.  

 

Przewodnicząca obrad poinformowała, że Komisje Rewizyjna, Komisja Finansów, Rozwoju 

Gospodarczego i Ochrony Środowiska oraz Komisja Oświaty i Spraw Społecznych pozytywnie 

zaopiniowały projekt uchwały. 

 

Przewodnicząca obrad otworzyła dyskusję. 

 

Radni nie wnieśli uwag. 
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Przewodnicząca obrad zamknęła dyskusję. 

 

 

Przewodnicząca obrad poddała projekt uchwały pod głosowanie. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 

 

W wyniku jawnego głosowania Rada Miejska w Golczewie przyjęła uchwałę 

Nr XXXIX/241/2014 
zmieniającą uchwałę w sprawie podziału gminy Golczewo na stałe obwody głosowania, ustalenia 

ich numerów, granic oraz siedzib obwodowych komisji wyborczych, 13 głosami „za” przy 1 głosie 

„wstrzymującym się”. 

 

Uchwała została podjęta. 

Uchwała Nr XXXIX/241/2014 stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 

 

 

Ad.10 Sprawozdanie Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej z realizacji planu pracy za 2013 r. 

 

Janina Kołodzińska przewodnicząca Komisji Rewizyjnej przedstawiła sprawozdanie z realizacji 

planu pracy za 2013 r. Powiedziała, że sprawozdanie zostało opracowane na podstawie 

wcześniejszych protokołów kiedy przewodniczącym Komisji był pan Marek Kalczyński.  

 

Przewodnicząca obrad poinformowała, że Komisje Rewizyjna, Komisja Finansów, Rozwoju 

Gospodarczego i Ochrony Środowiska oraz Komisja Oświaty i Spraw Społecznych pozytywnie 

zaopiniowały sprawozdanie Przewodniczącej Komisji Rewizyjnej z realizacji planu pracy za 2013 r. 

 

Przewodnicząca obrad otworzyła dyskusję. 

 

Lech Ferdynus radny przytoczył zapis ze sprawozdania dotyczący rozpatrzenia skargi na dyrektora 

Zespołu Szkół Publicznych w Golczewie. Zapytał czy jest to zdanie przewodniczącej Komisji czy 

jest to zarzut skarżącej?  

 

Janina Kołodzińska przewodnicząca Komisji odpowiedział, że jest to cytat z protokołu. Jeżeli radny 

ma jakieś uwagi to na posiedzeniu Komisji można to rozstrzygnąć.  

 

Lech Ferdynus radny stwierdził, że w 2013 roku nie widział żadnego protokołu z posiedzeń 

Komisji Rewizyjnej. Nie został mu przedstawiony do przeczytania i podpisania. Na ostatniej sesji 

były dwa protokoły tylko. Jeden pana Marka Kalczyńskiego bardzo lakonicznie napisany a drugi 

pani Kołodzińskiej, który dotyczył już roku 2014. Zapytał przewodniczącą Komisji po co w ogóle 

robione są kontrole? Zapytał gdzie w tym sprawozdaniu są uwagi, zalecenia czy wnioski, które 

pomogłyby kontrolowanym jednostkom poprawić swoją działalność? Jeżeli wywiązują się ze 

swojej działalności to dlaczego nie jest napisane, że wszystko jest w porządku? Kontrola na tym 

polega żeby wskazać jakieś uwagi. Za wzór dobrego sprawozdania podał sprawozdanie pana 

Tomasza Bartniczuka gdzie są wskazane wnioski. Przytoczył słowa przewodniczącej Komisji i 
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powiedział, że średnio zdolny uczeń szkoły podstawowej np. w Golczewie przed lekcją na kolanie 

jest w stanie napisać lepsze sprawozdanie niż to, które ona napisała. Taka jest jego opinia o tym 

sprawozdaniu. Takiego sprawozdania nie jest w stanie przyjąć.  

 

Janina Kołodzińska przewodnicząca Komisji odpowiedziała, że radny może nie przyjmować tego 

sprawozdania. Powiedziała, że zapoznała się ze sprawozdaniem radnego z 2009 roku przyjętego 25 

lutego 2010 roku. Nie jest to sprawozdanie wzorcowe więc nie będzie się na tym sprawozdaniu 

wzorowała. Uważa, że jej sprawozdanie jest bardzo dobre. Komisja Rewizyjna pracuje tak jak 

najlepiej potrafi. Nie ma nic do zarzucenia ani członkom Komisji ani sobie. Jeśli nie podoba się 

radnemu to jest jego sprawa. Wszystko jest zaprotokołowane. Wysłuchała radnego uwag i zostanie 

to przeanalizowane na posiedzeniu Komisji. 

 

Lech Ferdynus radny nawiązał do posiedzenia Komisji z dnia 3 stycznia br. w sprawie skargi. Ta 

Komisja nie była kompletnie przygotowana. Przyszli urzędnicy, którzy mogli odpowiedzieć na 

każde pytanie a pani Kołodzińska złożyła dopiero wtedy zapotrzebowanie na jakieś dokumenty, 

które były jej potrzebne natomiast nie chciała wysłuchać obecnych i uparła się, że na Komisji musi 

być obecny pan burmistrz Danieluk. Tak była przygotowana Komisja. 

 

Przewodnicząca obrad stwierdziła, że nie ma żadnego wzoru, szablonu jak ma być napisane 

sprawozdanie z Komisji. Jej zdaniem to sprawozdanie jest napisane dobrze. Odniosła się do słów 

radnego Ferdynusa gdzie krytykuje pracę radnej Kołodzińskiej i powiedziała, że była na 

posiedzeniu Komisji 3 stycznia i pani Kołodzińska była wyśmienicie przygotowana do Komisji. 

Nie było pana burmistrza Andrzeja Danieluka i z tego powodu nie odbyła się Komisja.  

 

Tomasz Bartniczuk radny odpowiedział na pytanie radnego Lecha Ferdynusa odnośnie zapisu w 

sprawozdaniu i powiedział, że jest tam wyraźnie napisane, że to strona skarżąca tak powiedziała 

 

Przewodnicząca obrad zamknęła dyskusję. 

 

Przewodnicząca obrad poddała sprawozdanie pod głosowanie. 

 

W wyniku jawnego głosowania Rada Miejska w Golczewie przyjęła Sprawozdanie 

Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej z realizacji planu pracy za 2013 r., 12 głosami „za” 1 

głosem „przeciwko” przy 1 głosie „wstrzymującym się”. 

 

Sprawozdanie zostało przyjęte. 

Sprawozdanie Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej z realizacji planu pracy za 2013 r. stanowi 

załącznik nr 16 do protokołu. 

 

Przewodnicząca obrad zarządziła przerwę o godz. 15
55

,  

o godz. 16
10 

wznowiono obrady 

 

Ad. 11 Sprawozdanie Przewodniczącej Komisji Finansów, Rozwoju Gospodarczego i Ochrony 

Środowiska z realizacji planu pracy za 2013 r. 
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Barbara Madej przewodnicząca Komisji Finansów, Rozwoju Gospodarczego i Ochrony Środowiska 

przedstawiła sprawozdanie Komisji z realizacji planu pracy za 2013 r. 

 

Przewodnicząca obrad poinformowała, że Komisje Rewizyjna, Komisja Finansów, Rozwoju 

Gospodarczego i Ochrony Środowiska oraz Komisja Oświaty i Spraw Społecznych pozytywnie 

zaopiniowały sprawozdanie Przewodniczącej Komisji Rewizyjnej z realizacji planu pracy za 2013 r. 

 

Przewodnicząca obrad otworzyła dyskusję. 

 

Lech Ferdynus radny zapytał o stwierdzenie „ograniczyć do minimum wydatki związane z 

przygotowaniem imprezy lato z de Croyem” co to znaczy? Może ją zlikwidować? Jest to coroczna 

impreza i jakieś wydatki są ponoszone.  

 

Barbara Madej przewodnicząca Komisji powiedziała, że taki był wniosek po kontroli. Wszystko 

jest w protokole i można się z nim zapoznać. Pomimo, że są pozyskiwane środki od sponsorów to i 

tak drogo gminę kosztuje w sytuacji w jakiej się teraz znajduje. Wyżywienie, noclegi gości to są 

bardzo duże koszty dla gminy.  

 

Teresa Waszczenko radna powiedziała, że te główne koszty były dotowane przez sponsorów. 

Zapytała ile zostało wydanych środków z promocji na tę imprezę? 

 

Barbara Madej przewodnicząca Komisji stwierdziła, że jest w tej chwili rozmowa nad 

sprawozdaniem i nie jest w stanie powiedzieć jaka to jest kwota. Sprawdzi i odpowie bo nie ma ze 

sobą protokołów z posiedzenia Komisji. 

 

Teresa Waszczenko radna powiedziała, że jest to fałszywy obraz w takim sprawozdaniu. To nie jest 

adekwatne do wydanych pieniędzy. Jak się robi jakiekolwiek imprezy to szuka się sponsorów. 

 

Lech Ferdynus radny powiedział, że jest to promocja gminy i rzeczywiście jest większość 

sponsorów. Można przemyśleć to ale żeby dopuścić do upadku imprezy to nie można dopuścić. 

 

Tadeusz Leus radny stwierdził, że ktoś czegoś nie rozumie. Stwierdził, że nikt nie mówi o upadku 

imprezy o nierobieniu. Jest to wniosek Komisji Finansów. Na obecną sytuację finansową gminy jest 

to zbyt droga impreza i należy ograniczyć wydatki z tym związane a nie całkowicie je zaniechać.  

 

Teresa Waszczenko radna powiedziała, że bazą są tu sponsorzy. Tych pieniędzy od sponsorów nie 

dostanie się na coś innego. Nie są wydawane lekkomyślnie pieniądze na imprezy. 

 

Przewodnicząca obrad stwierdziła, że nikt nie mówi, że są lekkomyślnie wydawane pieniądze tylko 

żeby ograniczyć trochę te wydatki. 

 

Wiesław Kloch radny stwierdził, żeby nie brać takich drogich zespołów tylko korzystać z lokalnych 

zespołów, kabaretów. Można zrobić to systemem gospodarczym. 

 

Teresa Waszczenko radna powiedziała, że właśnie te grupy które kosztują najwięcej to są pieniądze 
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od sponsorów. To co najwięcej kosztuje to płacą sponsorzy. 

 

Wiesław Kloch radny stwierdziła, że gmina też dużo dokłada. 

 

 

Przewodnicząca obrad zamknęła dyskusję. 

 

Przewodnicząca obrad poddała sprawozdanie pod głosowanie. 

 

W wyniku jawnego głosowania Rada Miejska w Golczewie przyjęła Przewodniczącej Komisji 

Finansów, Rozwoju Gospodarczego i Ochrony Środowiska z realizacji planu pracy za 2013 r. z 

realizacji planu pracy za 2013 r., 12 głosami „za” przy 2 głosach „wstrzymujących się”. 

 

Sprawozdanie zostało przyjęte. 

Sprawozdanie Przewodniczącej Komisji Finansów, Rozwoju Gospodarczego i Ochrony Środowiska 

z realizacji planu pracy za 2013 r. stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 

 

Ad. 12 Sprawozdanie Przewodniczącego Komisji Oświaty, Zdrowia i Spraw Społecznych  

z realizacji planu pracy za 2013 r. 

 

Tomasz Bartniczuk przewodniczący Komisji Oświaty, Zdrowia i Spraw Społecznych przedstawił 

sprawozdanie Komisji z realizacji planu pracy za 2013 r. 

 

Przewodnicząca obrad otworzyła dyskusję. 

 

Edward Żurawski radny poprosił o ponowne przeczytanie akapitu od „Weronika Żórawska (…)”. 

 

Tomasz Bartniczuk przewodniczący Komisji przytoczył zapis ze sprawozdania dot. funduszu 

sołeckiego. 

 

Edward Żurawski radny powiedział, że składa wniosek formalny, że jeżeli przeznacza się na tańce, 

na bal 30% funduszu sołeckiego to to jest za dużo. Składa wniosek formalny o ograniczenie tych 

wydatków do 10 % funduszu sołeckiego a resztę przeznaczyć na place zabaw, na inne cele. 

 

Renata Dobrowolska sołtys Sołectwa Drzewica powiedziała, że w przypadku jej sołectwa te 30% to 

jest 3 tys. zł na cały rok na zorganizowanie choinki, na festyn letni, Dzień Dziecka. Uważa, że nie 

są to wielkie pieniądze.  

 

Elżbieta Maciejewska sołtys Sołectwa Upadły powiedziała, że jeżeli jest 60 dzieci na wsi i trzeba 

zorganizować dzień dziecka to są niewielkie pieniądze. Jeżeli zmniejszy się te środki do 10% to nie 

będzie za co zorganizować ten Dzień Dziecka.  

 

Tomasz Bartniczuk przewodniczący Komisji stwierdził, że fundusz sołecki został stworzony żeby 

mieszkańcy sami decydowali na co przeznaczyć te środki. Jeżeli rada ma narzucać na co 

przeznaczyć te środki to po co został stworzony ten fundusz? 
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Grażyna Adamczyk sołtys Sołectwa Samlino powiedziała, że w jej sołectwie też jest przeznaczone 

3 tys. zł na imprezy ale kupując materiały budowlane, robociznę ma we własnym zakresie. Później 

w nagrodę organizuje jakieś spotkanie.  

 

Edward Żurawski radny stwierdził, że jeżeli na imprezę starczy 1 tys. zł to więcej się nie wydaje. 

Jeżeli gmina w Kłodzinie wybudowała plac zabaw za gminne pieniądze, wyposażyła świetlicę za 

gminne pieniądze to co oni mają robić? Tylko się bawić. Inne sołectwa muszą te pieniądze włożyć 

w swoją świetlicę w swój plac zabaw. W Kretlewie na placu zabaw kaczki pływały a jak teraz jest? 

Mieszkańcy też sami wszystko robili, własnymi siłami a gmina nic nie pomogła. Jego zdaniem ten 

fundusz jest trwoniony.  

 

Renata Dobrowolska sołtys Sołectwa Drzewica powiedziała, że radny ma małą wiedzę na temat jej 

sołectwa. Nie wie jak wyglądało sołectwo 8 lat temu. Hydrofornia była otwarta, zrujnowana. 

Zarośnięty był plac gdzie boisko. Było wiele czynów społecznych i gmina im nie pomagała. Gmina 

dopiero dała 10 tys. zł przy remoncie świetlicy gdzie drugie tyle stanowiła robocizna i praca 

mieszkańców i to był ich wkład. Wszystko się działo dzięki chęci i woli mieszkańców. To do czego 

doszli to dzięki ciężkiej pracy mieszkańców przy wsparciu gminy. To, że mają plac zabaw to też nie 

spoczęła na laurach. Jeździła do Wolina do Leadera i to nie tak, że gmina wszystko da. Dzięki temu, 

że sołectwo promowało gminę na zewnątrz zostali nagrodzeni wsparciem przez pana burmistrza. 

 

Grażyna Rzymkiewicz sołtys Sołectwa Wysoka Kamieńska powiedziała, że mają 24 tys. zł 

funduszu sołeckiego a na imprezy przeznaczyli tylko 2 tys. zł. Mają bardzo dużo dzieci w sołectwie 

ale większość robią we własnym zakresie. 

 

Zbigniew Olech radca prawny powiedział, że ustawa o funduszu sołeckim jest bardzo lakoniczna. 

Przytoczył zapis ustawy dotyczący przedsięwzięć. Głosowanie jest nad wnioskiem a nie 

„wkładanie” własnych rzeczy. 

 

Tadeusz Leus radny powiedział, że ma wrażenie, że rozmowa jest nie na temat. Uchwała o 

funduszu sołeckim została już przyjęta. Teraz jest rozmowa nad sprawozdaniem. Temat 

wydatkowania funduszu sołeckiego reguluje ustawa o funduszu sołeckim i zgodnie z ustawa te 

środki się wydatkuje.  

 

Zbigniew Olech radca prawny powiedział, że § 35 mówi co jest wnioskiem formalnym i trudno jest 

zakwalifikować to do czegokolwiek. Przytoczył zapis tego §. Dla niego wniosek o zmianę liczb 

wewnątrz projektu nie jest wnioskiem formalnym.  

 

Edward Żurawski radny powiedział, że fundusz sołecki to są pieniądze gminy. Była mowa o 

ograniczeniu środków na imprezę Lato z de Croyem a te pieniądze z funduszu się trawi.  

 

Przewodnicząca obrad stwierdziła, że wniosek radnego Żurawskiego nie jest wnioskiem formalnym 

i nie będzie głosowany. 

 

Andrzej Danieluk burmistrz powiedział, że jest możliwość tylko radni nie korzystają z tej 
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możliwości. Żadna Komisja się tym nie zajęła. Burmistrz stwierdza czy wniosek jest formalny a 

Rada powinna określić czy jest zgodny ze strategią gminy. Rada się nigdy tym nie zajęła mimo jego 

apeli i wtedy jest możliwość że jeżeli rada uzna, że przedsięwzięcia nie są zgodne ze strategią to 

należy ograniczyć wydatki. 

 

Lech Ferdynus radny powiedział, że walczono o wolność, o demokrację o decentralizację tego 

państwa. Jeśli są takie kwoty i przeznacza się je dla sołtysów to oni wiedzą na co mają je wydać. 

Należy pozwolić im na to a nie wyznaczać na co mają je wydać. 

 

Tomasz Bartniczuk przewodniczący Komisji zapytał czy każdy wniosek który składa sołectwo 

Rada powinna opiniować? 

 

Andrzej Danieluk burmistrz, że tak. 

 

 

Przewodnicząca obrad zamknęła dyskusję. 

 

Przewodnicząca obrad poddała sprawozdanie pod głosowanie. 

 

W wyniku jawnego głosowania Rada Miejska w Golczewie przyjęła Przewodniczącego Komisji 

Oświaty, Zdrowia i Spraw Społecznych z realizacji planu pracy za 2013 r., 14 głosami „za”. 

 

Sprawozdanie zostało przyjęte. 

Sprawozdanie Przewodniczącego Komisji Oświaty, Zdrowia i Spraw Społecznych z realizacji planu 

pracy za 2013 r. stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 

 

 

Ad. 13 Projekt uchwały w sprawie planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2014 r. 

 

Janina Kołodzińska przewodnicząca Komisji Rewizyjnej powiedziała, że plan powstał z sugestii i 

zapotrzebowania członków Komisji. Ustosunkowała się do tego i zamieściła to w tematyce. 

Przedstawiła plan pracy Komisji na 2014 r.  

 

Przewodnicząca obrad poinformowała, że Komisje Rewizyjna, Komisja Finansów, Rozwoju 

Gospodarczego i Ochrony Środowiska oraz Komisja Oświaty i Spraw Społecznych pozytywnie 

zaopiniowały projekt uchwały. 

 

Przewodnicząca obrad otworzyła dyskusję. 

 

Teresa Waszczenko radna stwierdziła, że plan pracy Komisji jest jedną wielką abstrakcją. Fizycznie 

niemożliwe jest zajęcie się tyloma tematami, tyloma dokumentami. Trzeba zejść na ziemię i realnie 

pracować.  

 

Janina Kołodzińska przewodnicząca Komisji Rewizyjnej stwierdziła, że całe szczęście, że radnej 

Waszczenko nie ma w tej Komisji to się nie napracuje. 
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Tadeusz Leus radny zwrócił uwagę na punkty dot. marca. Zasugerował, aby określić rok w punkcie 

analiza kosztów zimowego utrzymania dróg na terenie gminy i jego zdaniem ten pkt powinien być 

w kwietniu ponieważ w marcu gmina może ponosić jeszcze koszty i to nie będzie skontrolowane. 

Zaproponował również aby w pkt 3 analiza prawidłowości gospodarowania funduszem sołeckim 

dopisać za który rok. 

 

Janina Kołodzińska przewodnicząca Komisji Rewizyjnej wniosła autopoprawkę Analiza kosztów 

zimowego utrzymania dróg na terenie gminy w 2013/2014 r. przeniesienie na maj a Analiza 

działalności Spółki Przedsiębiorstwo Golczewska Woda za okres od jej powołania przesunięcie na 

marzec. Dopisanie roku 2013 w punkcie Analiza prawidłowości gospodarowania funduszem 

sołeckim. 

 

Lech Ferdynus radny stwierdził, że w planie pracy są punkty które bardzo mocno zaangażują 

pracowników gminy. Mogą nie mieć czasu aby wykonywać swoje czynności. Nie wie jaki to ma 

cel. Pachnie mu to planem pracy przed wyborami. Będzie musiał się zastanowić po słowach 

przewodniczącej, że „całe szczęście, że pani Teresa Waszczenko nie jest w tej Komisji bo się nie 

napracuje” to jego całe nieszczęście polega na tym, że jest w Komisji gdzie przewodniczącą jest 

pani Kołodzińska.  

 

Teresa Waszczenko radna stwierdziła, że papier przyjmie wszystko i wszystko się gładko przeczyta. 

 

Marek Kalczyński radny odniósł się do słów radnego Lecha Ferdynusa i powiedział, że jego 

zdaniem Komisje nie będą przeszkadzały w tym krótkim jeszcze okresie kadencji ponieważ, 2 lata 

temu został wydany zakaz przez pana burmistrza, że pracownicy gminy nie mogą udzielać 

informacji nawet radnym gminy Golczewo. Przez 2 lata nie przeszkadzali pracownikom, więc teraz 

jak poświęcą trochę czasu na analizę wybranych tematów to nic się nie stanie. 

 

Przewodnicząca obrad zamknęła dyskusję. 

 

Przewodnicząca obrad poddała projekt uchwały pod głosowanie. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 19 do protokołu. 

 

W wyniku jawnego głosowania Rada Miejska w Golczewie przyjęła uchwałę 

Nr XXXIX/242/2014 
w sprawie planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2014 r., 10 głosami „za” 1 głosem „przeciwko” przy 

1 głosie „wstrzymującym się”. 

 

Uchwała została podjęta. 

Uchwała Nr XXXIX/242/2014 stanowi załącznik nr 20 do protokołu. 

 

 

Ad. 14 Projekt uchwały w sprawie planu pracy Komisji Finansów, Rozwoju Gospodarczego  

i Ochrony Środowiska na 2014 r. 
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Barbara Madej przewodnicząca Komisji Finansów, Rozwoju Gospodarczego i Ochrony Środowiska 

przedstawiła plan pracy Komisji na 2014 r. 

 

Przewodnicząca obrad poinformowała, że Komisje Rewizyjna, Komisja Finansów, Rozwoju 

Gospodarczego i Ochrony Środowiska oraz Komisja Oświaty i Spraw Społecznych pozytywnie 

zaopiniowały projekt uchwały. 

 

Przewodnicząca obrad otworzyła dyskusję. 

 

Lech Ferdynus radny odniósł się do punktu „Wykaz i analiza kosztów zamówionych i 

zrealizowanych projektów w latach 2006-2014” i zapytał czy Komisja zdaje sobie sprawę ile to 

będzie do przygotowania dokumentów? Czy chodzi o paraliż urzędu? Można by skrócić ten okres. 

Dlaczego od 2006 roku? Bo to jest pierwsza kadencja?  

 

Barbara Madej przewodnicząca Komisji powiedziała, że była to propozycja radnych Tadeusza 

Leusa i Grzegorza Chłopka i jest zapisana. 

 

Grzegorz Chłopek radny zwrócił uwagę, że podejrzewa, że urzędnicy muszą robić takie zestawienia 

tego rodzaju przedsięwzięć. Chodzi o to, żeby Komisja zapoznała się z takimi sprawozdaniami i 

zadała ewentualnie dodatkowe pytania. 

 

Przewodnicząca obrad zwróciła uwagę, że pierwszy raz są uwagi do planu pracy którejkolwiek 

Komisji. Są uwagi do sprawozdań z wykonania planu pracy Komisji. Nie było nigdy pytań ani 

uwag. Głosowanie było jednogłośne.  

 

Lech Ferdynus radny stwierdził, że jest to właśnie ta wolność i demokracja 

 

 

Przewodnicząca obrad zamknęła dyskusję. 

 

Przewodnicząca obrad poddała projekt uchwały pod głosowanie. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 21 do protokołu. 

 

W wyniku jawnego głosowania Rada Miejska w Golczewie przyjęła uchwałę 

Nr XXXIX/243/2014 
w sprawie planu pracy Komisji Finansów, Rozwoju Gospodarczego i Ochrony Środowiska na 2014 

r., 10 głosami „za” przy 4 głosach „wstrzymujących się”. 

 

Uchwała została podjęta. 

Uchwała Nr XXXIX/243/2014 stanowi załącznik nr 22 do protokołu. 

 

 

Ad. 15 Projekt uchwały w sprawie planu pracy Komisji Oświaty, Zdrowia i Spraw 
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Społecznych na 2014 r. 

Tomasz Bartniczuk przewodniczący Komisji Oświaty, Zdrowia i Spraw Społecznych przedstawił 

plan pracy Komisji na 2014 r. 

 

Przewodnicząca obrad poinformowała, że Komisje Rewizyjna, Komisja Finansów, Rozwoju 

Gospodarczego i Ochrony Środowiska oraz Komisja Oświaty i Spraw Społecznych pozytywnie 

zaopiniowały projekt uchwały. 

 

Przewodnicząca obrad otworzyła dyskusję. 

 

Radni nie wnieśli uwag. 

 

Przewodnicząca obrad zamknęła dyskusję. 

 

 

Przewodnicząca obrad poddała projekt uchwały pod głosowanie. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 23 do protokołu. 

 

W wyniku jawnego głosowania Rada Miejska w Golczewie przyjęła uchwałę 

Nr XXXIX/244/2014 
w sprawie planu pracy Komisji Oświaty, Zdrowia i Spraw Społecznych na 2014 r., 14 głosami „za”. 

 

Uchwała została podjęta. 

Uchwała Nr XXXIX/244/2014 stanowi załącznik nr 24 do protokołu. 

 

 

Ad. 16 Sprawozdanie Burmistrza Golczewa z działalności między sesjami. 

 

Andrzej Danieluk burmistrz poinformował, że sprawozdanie zostało przedstawione w formie 

pisemnej i jeżeli są jakieś uwagi to prosi o pytania. 

 

Przewodnicząca obrad otworzyła dyskusję. 

 

Tadeusz Leus radny zapytał o zarządzenie zmieniające zarządzenie w sprawie ustalenia wysokości 

stawek podstawowych czynszu za lokale mieszkalne czy stawki poszły w górę czy w dół? Jak to 

wygląda? 

 

Andrzej Danieluk burmistrz powiedział, że odpowie w formie pisemnej. 

 

Janina Kołodzińska radna stwierdziła, że panu burmistrzowi trudno jest się odnieść do 

sprawozdania ponieważ, można powiedzieć, że przez cały styczeń pana burmistrza w pracy nie 

było. Jest to sprawozdanie pana Malca. 

 

Danuta Bednarz radna zapytała o spotkanie z panem Wiesławem Grudak Dyrektorem Polskiej 
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Spółki Gazownictwa w sprawie gazyfikacji Wysokiej Kamieńskiej. Poprosiła o kilka słów na ten 

temat. Zapytała również o spotkanie z panem Wiesławem Kniaź Dyrektorem Węglobudu w sprawie 

konsultacji w kwestii dalszego działania i kierunku budowy żwirowni.  

 

Andrzej Danieluk burmistrz odpowiedziała radnej Kołodzińskiej, że w większości tych spotkań brał 

udział.  

Zwrócił się do radnej Danuty Bednarz i powiedział, że na pytanie dot. spotkania z 6 lutego 

odpowiedział burmistrz Malec na Komisjach. Spółka dalej jest zainteresowana dzierżawieniem tego 

terenu. Dalej szukają nabywców żwiru, piachu. Będzie tu potrzebna uchwała Rady o przedłużeniu 

tej dzierżawy. Okres tej dzierżawy się już kończy. Jest konieczność sporządzenia studium i planu 

zagospodarowania przestrzennego. Jeśli chodzi o gazownictwo to względy ekonomiczne będą 

decydowały głównie o tym czy ta spółka przystąpi do tego tematu czy nie. Ze strony spółki 

przyszły zapytania, zostały udzielone odpowiedzi i teraz czekamy. 

 

Grzegorz Chłopek radny poprosił o rozszerzenie pkt 13 i 28. Problemy z realizacją operatu wodno 

prawnego. Jakie są to problemy? Oraz pkt 28 konsultacje w sprawie spalarni odpadów w Śniatowie. 

 

Andrzej Danieluk burmistrz odpowiedział, że pan dyrektor Wereszczyński zwrócił się z prośbą o 

pomoc w rozmowach z jednym z mieszkańców naszej gminy, właścicielami działki przez które 

przebiega rura odprowadzająca wodę opadową znanego z innej sprawy cieku wodnego. Jest tam 

jakieś porozumienie ale nie satysfakcjonuje ani jednej ani drugiej strony. Poprosił mieszkańca o 

kolejną próbę dogadania się ponieważ bez tego będzie trudno cokolwiek zrobić w Tes-ie. Bez 

operatu wodno prawnego nie będą mogli odprowadzać ścieków. Kanalizacja częściowo jest już 

załatwiona. Gmina będzie domagała się od Tes-u zrobienia badań dotyczących założenia separatora 

albo czyszczenia ścieków. Zdaniem gminy to nie będzie typowa woda opadowa tylko może być ona 

z czymś zmieszana. Ten teren jest zanieczyszczony w wielu miejscach. Ten operat wodno prawny 

pozwoli to stwierdzić, że tak może być. Odnośnie pkt 28 to w dalszym ciągu pan Banaś szuka 

inwestorów pod tą spalarnię. Zgłosiło się kilka firm, były one również w Golczewie m.in. 

konsorcjum chińsko-tureckie, byli francuzi, szwajcarzy. Panu Banasiowi chodziło o potwierdzenie, 

że w razie czego jeśli będzie cena atrakcyjna to gmina będzie odprowadzała śmieci do Śniatowa. To 

wszystko jest jeszcze w fazie projektów.  

 

Edward Żurawski radny zapytał o pkt „Przygotowano dokumenty i zlecono wycenę nieruchomości 

w celu przeprowadzenia postępowania przekształcenia prawa użytkowania wieczystego gruntu w 

prawo własności dla działek położonych w Kretlewie (działka pod usługi) i w Golczewie (działka 

pod budownictwo mieszkaniowe)”. 

 

Andrzej Danieluk burmistrz powiedział, że odpowie w formie pisemnej. 

 

Danuta Bednarz radna porosiła o kilka słów na temat spotkań w sprawie szlaków rowerowych.  

 

Andrzej Danieluk burmistrz powiedział, że to z jego inicjatywy taki pomysł wyszedł. Szlak 

rowerowy z prawdziwego zdarzenia ma powstać od Kołobrzegu do Stepnicy. Będzie to szlak 

nadbałtycki. Już jest kawałek zrobiony. Będzie prowadził przez Mrzeżyno, Trzebiatów, Brojce, 

Gryfice, Golczewo, Nowogard, Przybiernów, Stepnica. Jest to potężny projekt składający się z 33 
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projektów w których udział biorą przedsiębiorcy indywidualni w którym najbardziej zaangażowany 

jest Instytut Rozwoju Regionalnego. To nie jest projekt na rok czy na dwa tylko jest to projekt na 

ileś tam lat. Ma być prawdziwa nawierzchnia, oświetlenie ledowe, parkingi, wypożyczalnie. Ma 

prowadzić po trasie wąskiego toru. Tam jest najmniej problemów własnościowych bo gminy są 

właścicielami tych terenów. Trudność może być taka, że ze względu na idiotyczne przepisy, jego 

zdaniem, czy zalecenia z ministerstwa, gmina może brać udział tylko i wyłącznie w jednym z 

traktatów, porozumień między gminami. Jeżeli jakaś tam gmina otrzyma korzystniejsze warunki w 

innym kontrakcie terytorialnym to może się z tego projektu wycofać. Poza tym jak plotki niosą 80% 

funduszu, środków unijnych, które ma dostać województwo zachodniopomorskie podobno ma 

pójść na tzw. metropolie. Utworzono pod metropolię szczecińską, metropolię koszalińską. 

Planowane jest również powstanie metropolii szczecineckiej. A reszta ochłapów zostanie dla 

wszystkich gmin. W związku z tym, że zajmuje się tym Biuro Strategii Rozwoju, marszałkowie 

scedowali swoje uprawnienia na to centrum, jest tam trzech młodych ludzi, którzy się panoszą, 

postanowiono pojechać na spotkanie z marszałkiem Geblewiczem, z rektorem uniwersytetu 

medycznego, który się w to zaangażował, z dyrektorem Zychowiczem. Został wybrany liderem 

tego szlaku i w związku z tym też jedzie i burmistrz Stepnicy.  

 

Janina Kołodzińska radna zapytała jak wyglądały rozmowy z panem burmistrzem Czaplą, 31 

grudnia i 3 stycznia ze Zbigniewem Zychowiczem. Konkretnie o czym były rozmowy. 

 

Andrzej Danieluk burmistrz powiedział, że na temat pierwszego spotkania odpowie w formie 

pisemnej. Odnośnie drugiego spotkania to koncepcja działania czyli krok po kroku w jaki sposób 

działać żeby ten projekt stał się realny. Otrzymał zadanie obdzwonienie wszystkich gmin po to aby 

wytypowali jedno albo dwa przedsiębiorstwa z podaniem nazwy, branży w której działa żeby te 

przedsiębiorstwa przystąpiły do projektu. Obdzwonił wszystkich oprócz prezydenta Kołobrzegu z 

którym nie udało się skontaktować. Z gminy Golczewo został wytypowany pan Maciej Zieliński. 

 
O godz. 17:12 radna Danuta Bednarz opuściła obrady. 

 

Przewodnicząca obrad zamknęła dyskusję. 

 

Przewodnicząca obrad poddała sprawozdanie pod głosowanie. 

 

W wyniku jawnego głosowania Rada Miejska w Golczewie przyjęła sprawozdanie Burmistrza 

Golczewa z działalności między sesjami, 7 głosami „za” 2 głosami „przeciw” przy 4 głosach 

„wstrzymujących się”. 

 

Sprawozdanie zostało przyjęte. 

Sprawozdanie Burmistrza Golczewa z działalności między sesjami stanowi załącznik nr 25 do 

protokołu. 

 

 

Ad. 17 Informacja Przewodniczącej Rady Miejskiej w Golczewie z wykonanych czynności  

w okresie między sesjami Rady. 
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O godz. 17:15 radna Danuta Bednarz wróciła na obrady. 

 

Beata Pastryk przewodnicząca Rady Miejskiej w Golczewie przedstawiła korespondencję jaka 

wpłynęła do Biura Rady w okresie między sesjami. 

Pani Kazimiera Latawiec kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej w Golczewie złożyła 

sprawozdanie z działalności Ośrodka za 2013 r. 

Wpłynęły dwa pisma z Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie z którymi radni zostali 

zapoznani na sesji nadzwyczajnej. 

Do wiadomości Rady wpłynęło 5 wniosków o udostępnienie informacji publicznej dot. spółki 

Golczewska Woda, złożonych przez panią Janinę Kołodzińską. 

Do wiadomości Rady wpłynęło pismo Pani Mirosławy Tormanen. Przewodnicząca obrad zapoznała 

zebranych z treścią pisma. 

Przewodnicząca obrad poinformowała, że 25 stycznia br. uczestniczyła w spotkaniu noworocznym 

zorganizowanym przez Polski Związek Emerytów Rencistów i Inwalidów. Spotkanie odbyło się w 

Golczewie. 

Przewodnicząca obrad powiedziała, że 30 grudnia na sesji pan burmistrz powiedział, że złożył 

wniosek o uchylenie uchwały o wynagrodzeniu 2-3 miesiące temu i nie zostało to przedstawione na 

sesji i dodał, że otrzymał nawet odpowiedź na to pismo. Po sprawdzeniu dokumentacji, która 

wpływa do Biura Rady stwierdziła, że takie pismo nie wpłynęło i żadnej odpowiedzi panu 

burmistrzowi nie pisała. Uważa, że pan burmistrz radnych, sołtysów wprowadza w błąd a 

przewodniczącą oczernia. Poprosiła o przedstawienie tych pism przez pana burmistrza. 

 

Andrzej Danieluk burmistrz odpowiedział, że się przejęzyczył a chodziło o pismo, które 

przewodnicząca wystosowała do RIO z wyjaśnieniami. Dostał z kancelarii prawnej odpowiedź od 

przewodniczącej. Stwierdził, że przewodnicząca dokonała doniesienia na niego do RIO a później 

coś jeszcze wyjaśniała, to o to pismo mu chodziło. Przeprosił za to. 

 

Przewodnicząca obrad powiedziała, że żadnego doniesienia do Rzecznika Dyscypliny Finansów na 

pana burmistrza nie złożyła tylko Rzecznik zwrócił się do niej o wystawienie opinii o pracy pana 

burmistrza. Pan burmistrz nie uczestniczył w sesji na której przedstawiła pismo które otrzymała od 

pana burmistrza na adres domowy jako Beata Pastryk nie jako przewodnicząca Rady, nie otrzymała 

tego pisma od burmistrza Andrzeja Danieluka tylko od Andrzeja Danieluka i z tym pismem 

wszystkich zapoznała. Przedstawiła również odpowiedź jaką wysłała do pani Rzecznik czyli zrobiła 

wszystko tak jak trzeba chociaż to pismo było prywatne i nie musiała tego robić. Gdyby to pismo 

było skierowane do Biura Rady byliby wszyscy o tym poinformowani i podjęte by były 

odpowiednie kroki. 

 

 

Ad. 18 Odpowiedzi na interpelacje i wnioski radnych. 

 

Radni nie wnieśli wniosków i interpelacji. 

 

Ad. 19 Zapytania, oświadczenia i komunikaty. 

 

Tomasz Bartniczuk radny powiedział, że w dniu dzisiejszym (21 lutego) odbyły się konsultacje w 
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sprawie wiatraków i zapytał dlaczego nie było takiej informacji na stronie Gminy? Jego zdaniem 

powinna być taka informacja i zainteresowanie byłoby większe. Wspomniał również, że zbliża się 

rok jak gmina zarządza śmieciami w inny sposób jak wcześniej i zapytał czy cena śmieci się 

zmieni?  

 

Andrzej Danieluk burmistrz odpowiedział, odnośnie informacji na stronie internetowej to nikt o 

tym nie pomyślał. W tej chwili są problemy z działem promocji i pracownicy zmieniają się dosyć 

często i nie do końca „łapią” to co do nich należy. Jeżeli chodzi o cenę śmieci to jeszcze nie było to 

analizowane. Będą konsultacje z Kamieniem jak oni to zrobili. Jeżeli wyjdzie z kalkulacji, że jest 

taka możliwość to zostanie to przedstawione. 

 

Tadeusz Leus radny zapytał o działkę w Kozielicach. Podjęto uchwałę o przejęciu działki w parku 

pod plac zabaw od RSP Kretlewo. Na dzień dzisiejszy RSP Kretlewo zostało sprzedane, 

zlikwidowane. Zapytał czy gmina przejęła tę działkę a jeżeli nie to dlaczego? 

 

Andrzej Danieluk burmistrz odpowiedział, że sprawdzi to i odpowie pisemnie. 

 

Danuta Bednarz radna przeprosiła wszystkich za to, że we wcześniejszej wypowiedzi użyła słowa 

ustawa a wie, że radni tworzą uchwały a nie ustawy.  

 

Przewodnicząca obrad nawiązała do pisma pani Tormanen do działki 302. Pan Malec napisał, że 

pojawiły się rozbieżności między stanem faktycznym a deklarowaną wielkością użytkowania 

działki pod parking. Zapytała o co chodzi? Pani Tormanen musi czekać aż dwa miesiące na 

odpowiedź. 

 

Andrzej Danieluk burmistrz powiedział, że radni nie chcą zwrócić uwagi na pewne działania pani 

Tormanen. Najpierw pani Tormanen wystąpiła o zgodę na dzierżawę 105 m
2
 i taką zgodę 

otrzymała. Potem chciała zrobić ogrodzeni i utwardzić nawierzchnię, nie było mowy o parkingu. 

Udzielono zgody z adnotacją, że zgodnie z prawem budowlanym. Wg niej robi 190 m
2
 parkingu. 

Wystąpiła o zwiększenie tej dzierżawy. Nigdzie nie złożyła takiej informacji a jest taki obowiązek 

złożenia do działu podatkowego. Powinno być tam wskazane, że teren taki, wartość budowli taka i 

od tego 2% podatku od nieruchomości. Dlaczego tego nie robi? Później występuje o zakup działki 

po czym mówi, że się przejęzyczyła i chce tylko ten kawałek działki, który użytkuje. Dlaczego nie 

wystąpiła od razu o wykup tego kawałka działki? Nie dostałaby na to zgody i nie zrobiłaby tam 

parkingu. Pani Tormanen nie ma tytułu prawnego do tego całego parkingu. Szczegółowe pomiary 

wykazały, że zajmuje 290 m
2
. Po to były robione te pomiary. Teraz jest szkopuł jak zjeść ten 

pasztet… Trwa postępowanie. Otrzymał wyjaśnienie od pani Kurkierewicz co należy w następnej 

kolejności zrobić. 

 

Marek Kalczyński radny powiedział, że chodzi mu o projekt uchwały który został wycofany z 

porządku obrad. W pewnym momencie się ucieszył, że budynek, który trzy lata temu budził jego 

wątpliwości, że niebawem się rozleci, gdyby burmistrz podjął decyzję jak radni to budynek nie 

ulegał by degradacji. Jego wartość odtworzeniowa jest katastrofalna. Skrzydło od strony kotłowni 

wygląda strasznie. Dlaczego został wycofany projekt uchwały? Radny powiedział, że mija 20 lat 

jak Golczewo zostało rozświetlone w kraju poprzez wybudowaną ślizgawkę nad jeziorem. 
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Przyczyniła się ona do rozwoju agroturyzmu w Golczewie. Do powstania kempingu nad jeziorem. 

Ten kemping jest chlubą dla Golczewa bo zajmuje czołowe miejsca w kraju. Wykonane są projektu 

na modernizację plaży a nic się nie dzieje. Dlaczego została zniszczona cała infrastruktura 

ślizgawki? Czy koszt atestu był tak potężny że trzeba było zniszczyć infrastrukturę ślizgawki i nie 

można było jej odtworzyć?  

 

Andrzej Danieluk burmistrz powiedział, że projekt uchwały został zdjęty ponieważ nie ma autora a 

są wątpliwości co do niektórych zapisów. Odnośnie ślizgawki, to nie przeszłaby ona żadnych 

atestów. W tej chwili czegoś takiego się już nie produkuje. Zakup nowie ślizgawki to koszt 70 tys. 

zł. Dokumentacja jest zrobiona aby odczekać na właściwy moment kiedy będzie możliwość 

złożenia wniosku do funduszu unijnego. Co roku badana jest woda i gdyby była brudna nie byłoby 

zgody na kąpiele. Jest to jedno z nielicznych kąpielisk gdzie woda jest czysta. Oprócz 

jednorazowego kosztu zakupu ślizgawki potrzebnych jest dodatkowo dwóch ratowników do 

obsługi. Takie są wymogi. 

 

Edward Żurawski radny nawiązał do działki 302. Powiedział, że pan burmistrz mówi swoje, pani 

Tormanen swoje. Nie wiadomo komu wierzyć. Słowo przeciwko słowu. Żeby to było wiarygodne 

to pani Tormanen powinna zaprosić dwoje radnych, iść do pana burmistrza i uzgodnić pewne 

sprawy i wtedy wszyscy wiedzieliby na czym stoją. A tak nie wiadomo komu wierzyć. 

 

Andrzej Danieluk burmistrz stwierdził, że przedstawia fakty. Uzasadnienie do uchwały, która 

została podjęta jest skandaliczne. Zawiera kłamstwa, półprawdy, niedopowiedzenia a skarga jest 

zasadna i tak powinno uzasadnienie brzmieć „burmistrz nie odpowiedział na dwa wnioski’ i skarga 

jest zasadna. Natomiast cała reszta to jest demagogia i nic więcej. Przedstawił fakty i może pokazać 

dokument po dokumencie jak to wyglądało. To jest jedno z konsekwencji działań, które Rada 

podejmuje przeciwko burmistrzowi. Im bliżej wyborów tym będzie więcej. 

 

Wiesław Kloch radny powiedział, że na Komisji Rewizyjnej były czytane wszystkie pisma od pani 

Tormanen. W drugim piśmie jest wyraźnie napisane, że chodzi jej o tę część którą użytkuje a nie o 

kupno całego parkingu. Nawiązał do tematu ślizgawki i powiedział, że nie powinno się to 

wydarzyć, że jej nie ma. Atest, to wszystko jest do załatwienia. Stwierdził, że w gminie się źle 

dzieje. Ślizgawki nie ma, deptak wkoło jeziora to tragedia. Wszystko jest zdewastowane, popsute. 

Nic się nie robi tylko dewastuje.  

 

Przewodnicząca obrad zamknęła dyskusję. 

 

Ad. 20 Zakończenie obrad. 

 

 

Wobec wyczerpania porządku obrad, przewodnicząca obrad dokonała zamknięcia XXXIX 

sesji Rady Miejskiej w Golczewie. 

 

Na tym protokół zakończono. 

Protokół sporządzono dnia 6 marca 2013 r. 



30 

 

 

Protokołowała:         Przewodniczyła: 

 

    Podinspektor               Przewodnicząca Rady 

Magdalena Zając       Beata Pastryk 

 


